

التاريخ : 2011/04/30

السيد/ حسن عبد الرحمن السركال
نائب رئيس أول - رئيس تنفيذي العمليات
سوق دبي المالي

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته...

الموضوع: نتائج أعمال البنك للربع الأول عن عام 2011

بالإشارة إلى الموضوع أعلاه، نرفق لكم بياناً صحفياً عن نتائج أعمال البنك للربع الأول لعام 2011، يرجى التكرم بالإطلاع وإتخاذ إجراءاتكم مع الإشارة إلى أننا قمنا بتوزيع البيان الصحفي على مراسلي الأجهزة الإعلامية ليتم نشره في وسائل الإعلام المختلفة.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام والتقدير...



أحمد فتحي الجبالي

الرئيس المالي



Press Release

Dubai Islamic Bank first quarter 2011 net profit surges 11 per cent to AED 222 million

- *Net Revenue reaches AED 898 million, up 22 per cent from same period in 2010*
- *Total assets stand at AED 100 billion, up 11 per cent from end of previous quarter*
- *Customer deposits reach AED 73 billion, up 15 per cent from end of previous quarter*
- *Robust capital adequacy ratio of 17.5 per cent*

Dubai, April 30, 2011: Dubai Islamic Bank (DIB) announced today its positive financial results for the three months ending March 31, 2011, demonstrating the bank's sustainable growth and strong liquidity position despite its continuing policy of prudent provisioning.

For the first quarter of 2011, DIB reported a net profit of AED 222 million, an increase of 11 per cent compared to AED 200 million in the corresponding period of 2010. This increase in net profitability marks a return to stable growth for the bank, which continues to witness a strong income contribution from its core operations.

The bank's total assets as of March 31, 2011, stood at AED 100.4 billion, an increase of 11 per cent compared to AED 90.1 billion at the end of the previous quarter in 2010. As of March 31, 2011, customer deposits stood at AED 72.9 billion, up 15 per cent compared to AED 63.4 billion at the end of the previous quarter in 2010.

DIB reported a robust Basel II capital adequacy ratio of 17.5 per cent as of March 31, 2011.

“On behalf of Dubai Islamic Bank, I am extremely pleased to announce our strong financial performance in the first quarter of this year,” said His Excellency Mohammed Ibrahim Al Shaibani, Director-General of His Highness The Ruler’s Court of Dubai and Chairman of Dubai Islamic Bank. “These positive results – including growth in net profits, assets and customer deposits – reflect the resilience of Dubai Islamic Bank during this period of increasing domestic economic expansion.

“Through its focus on diversification and managed growth, Dubai Islamic Bank continues to expand its branch network and overall customer base,” he said, adding that DIB now operates more than 135 branches in the UAE, Pakistan and Jordan, serving nearly 1.3 million customers across the network. So far this year, Al Shaibani noted, DIB has opened two new branches, further supporting its status as the UAE’s leading Islamic bank.

“Led by a strong management team and with a clear vision for the future,” he said, “Dubai Islamic Bank will continue to provide an important contribution to the economic growth and diversification of the UAE as a whole.”

Recently, DIB was assigned an ‘A’ rating by Fitch Ratings, which, according to the international ratings agency, reflects the bank’s strong franchise, earnings power and satisfactory liquidity position.

In February, DIB was named the “Best Takaful Distributor in the UAE” for the second successive year. The 2010 award for the Al Islami Takaful Programme was presented to the bank by Germany’s FWU AG, a global leader in Takaful product development.

Finally, at the DIB Annual General Meeting in March, the assembly approved the distribution of a dividend of 10 per cent for the year 2010, reflecting the bank's commitment to sharing its success with its shareholders.

-ends-

About Dubai Islamic Bank:

Dubai Islamic Bank (DIB), established in 1975, is the first Islamic bank to have incorporated the principles of Islam in all its practices and is the largest Islamic bank in the UAE. DIB is a public joint stock company, and its shares are listed on the Dubai Financial Market. The bank enjoys a reputation as a leader and innovator in maintaining the quality, flexibility and accessibility of its products and services. The bank currently operates 68 branches in the UAE.

DIB has been proactive in creating partnerships and alliances at both the local and international level. The bank has established DIB Pakistan Limited, a wholly owned subsidiary which has a network of 36 branches across 16 major cities in Pakistan. DIB has also started operations in Jordan, with the establishment of Jordan Dubai Islamic Bank

DIB has earned the respect of its peers around the world for many years, and its leading position has been reaffirmed by the 79 local, regional and international accolades that it has won between 2008 and 2010. DIB has won awards across diversified areas, including retail, corporate and investment banking, as well as CSR and consultancy services. The bank's most recent awards include being named "Best Islamic Bank in UAE" for the fifth consecutive year by Islamic Finance News, "Best Islamic Bank" in the UAE for 2010 by NY-based Global Finance magazine, "Best Islamic Bank in the UAE" by Asiamoney magazine, and being named winner of the first-ever Pan-Arab emeafinance award for corporate social responsibility.

For further information, please contact:

Liam Turner / Nicholas Nesson
ASDA'A Burson-Marsteller
Dubai, UAE
Tel: 971-4-3355969
Fax: 971-4-3356080
E-mail: l.turner@asdaa.com / n.nesson@asdaa.com

خير صحفي

الأرباح الصافية لـ "بنك دبي الإسلامي" ترتفع بنسبة 11% خلال الربع الأول 2011 لتصل إلى 222 مليون درهم

- الإيرادات التشغيلية للبنك تصل إلى 898 مليون درهم، مسجلة نمواً بنسبة 22% مقارنة بالفترة نفسها من عام 2010
- إجمالي موجودات البنك تستقر عند 100 مليار درهم، بارتفاع نسبته 11% مقارنة بنهاية الربع الأخير من العام السابق.
- ودائع العملاء تصل إلى 73 مليار درهم، بنمو نسبته 15% مقارنة بنهاية الربع الأخير من العام السابق.
- نسبة قوية من كفاية رأس المال بلغت 17.5%

دبي، 30 أبريل 2011: أعلن "بنك دبي الإسلامي" اليوم عن تحقيق نتائج مالية إيجابية خلال فترة الثلاثة أشهر المنتهية بتاريخ 31 مارس 2011، والتي كشفت عن تحقيق البنك نمواً مستمراً واحتفاظه بسيولة قوية على الرغم من استمراره في تطبيق سياسته المحافظة في تجنب المخصصات الاحترازية ودعم المركز المالي للبنك.

وبلغ صافي أرباح البنك خلال الربع الأول من العام الحالي 222 مليون درهم، بزيادة قدرها 11% مقارنة مع 200 مليون درهم خلال الفترة نفسها من العام 2010. وتدل هذه الزيادة في صافي الأرباح على عودة البنك إلى وتيرة النمو المستقر، في الوقت الذي يشهد فيه مساهمة قوية من عملياته الأساسية في إجمالي إيراداته.

ووصل إجمالي موجودات البنك حتى تاريخ 31 مارس 2011 إلى 100.4 مليار درهم، بزيادة قدرها 11% مقارنة مع 90.1 مليار درهم في نهاية الربع الأخير من عام 2010، في حين ارتفعت ودائع المتعاملين بنسبة 15% لتصل إلى 72.9 مليار درهم، مقارنة مع 63.4 مليار درهم في نهاية الربع نفسه من عام 2010.

وحقق البنك أيضاً نسبة قوية من كفاية رأس المال متوافقة مع متطلبات اتفاقية "بازل 2"، حيث بلغت 17.5% في نهاية الفترة المنتهية في 31 مارس 2011.

وفي معرض تعليقه على النتائج، قال معالي محمد إبراهيم الشيباني، مدير ديوان صاحب السمو حاكم دبي ورئيس مجلس إدارة "بنك دبي الإسلامي": "بالنيابة عن 'بنك دبي الإسلامي'، يسعدني الإعلان عن هذه النتائج المالية للربع الأول من هذا العام. لا شك بأن هذه النتائج الإيجابية، بما فيها الأرباح الصافية وإجمالي الموجودات وودائع المتعاملين، تعكس المرونة الكبيرة للبنك في التعامل مع هذه الفترة المهمة من التوسع المتزايد الذي يشهده الاقتصاد المحلي".

وأضاف: "يواصل 'بنك دبي الإسلامي'، من خلال تركيزه على تنويع مصادر إيراداته وإدارة عمليات النمو، توسيع شبكة فروعه وتنمية قاعدة متعامليه". وأشار الشيباني إلى أن البنك يدير حالياً أكثر من 135 فرعاً في دولة الإمارات العربية المتحدة وباكستان والأردن، تقدم خدماتها لحوالي 1.3 مليون متعامل على امتداد شبكته الإجمالية. كما أشار الشيباني إلى أن البنك افتتح خلال هذا العام، حتى الآن، فرعين جديدين، ما يعزز بشكل أكبر مكانته المتميزة باعتباره البنك الإسلامي الرائد في دولة الإمارات العربية المتحدة.

وتابع قائلاً: "سيواصل 'بنك دبي الإسلامي'، تحت قيادة فريقه الإداري المتميز وبالاعتماد على رؤيته الواضحة للمستقبل، لعب دور مهم في دفع عجلة النمو وتنويع اقتصاد دولة الإمارات العربية المتحدة ككل".

وكانت وكالة "فيتش" العالمية للتصنيف الائتماني قد منحت "بنك دبي الإسلامي" مؤخراً تصنيف "A"، وذلك استناداً إلى مكانته الراسخة، وإيراداته المرتفعة، ومركزه الجيد بالنسبة للسيولة النقدية بحسب الوكالة.

وفي شهر فبراير من العام الجاري، فاز "بنك دبي الإسلامي" بجائزة "أفضل موزع لخدمات التكافل في دولة الإمارات العربية المتحدة لعام 2010" عن برنامجه للتكافل الإسلامي وذلك للسنة الثانية على التوالي، من قبل شركة "اف دبليو اي جي" الألمانية، الرائدة عالمياً في مجال تطوير منتجات التكافل.

وكانت الجمعية العمومية للبنك قد أقرت في اجتماعها السنوي الذي عقد في مارس، توزيع أرباح بنسبة 10% نقداً على المساهمين عن السنة المنقضية 2010، ما يعكس التزام البنك بمشاركة نجاحه المتواصل مع شركائه من المساهمين.

- انتهى -

نبذة عن بنك دبي الإسلامي

يعد "بنك دبي الإسلامي"، الذي تأسس في عام 1975، أكبر وأول بنك إسلامي يطبق مبادئ الشريعة الإسلامية في جميع نشاطاته، في دولة الإمارات العربية المتحدة. ويشتهر "بنك دبي الإسلامي"، المدرج في "سوق دبي المالي"، بمحفظة خدماته ومنتجاته المصرفية المتنوعة التي تتفق مع أعلى معايير الجودة والابتكار والمرونة. ويدير البنك حالياً شبكة تضم 68 فرعاً في دولة الإمارات.

ويفخر البنك بحرصه الدائم على بناء الشراكات والتحالفات الاستراتيجية على الصعيدين المحلي والدولي، وتوفير خدماته على أوسع نطاق ممكن، حيث قام بتأسيس "بنك دبي الإسلامي باكستان المحدود" المملوك له بالكامل، والذي يملك شبكة فروع تضم 36 فرعاً في 16 مدينة رئيسية في باكستان. كما أطلق "بنك دبي الإسلامي" عملياته رسمياً في الأردن من خلال تأسيس "بنك دبي الإسلامي الأردن".

ويحظى "بنك دبي الإسلامي" باحترام نظرائه في مختلف أنحاء العالم، واستطاع أن يرسخ مكانته العالمية الرائدة، بفوزه بنحو 79 جائزة محلية وإقليمية وعالمية بين عامي 2008 و 2010. حيث استطاع البنك الفوز بالعديد من الجوائز تقديراً لتمييزه في مختلف مجالات العمل المصرفي، بما في ذلك خدمات الأفراد والشركات والصيرفة الاستثمارية إلى جانب أنشطة المسؤولية الاجتماعية والخدمات الاستشارية. وقد فاز البنك مؤخراً بجائزة "أفضل بنك إسلامي في الإمارات" للعام الخامس على التوالي من مجلة "إسلاميك فايننس نيوز"، وجائزة "أفضل بنك إسلامي في دولة الإمارات العربية المتحدة للعام 2010" من مجلة "جلوبال فاينانس" التي تتخذ من نيويورك مقراً لها، وجائزة "أفضل بنك إسلامي في الإمارات" من مجلة آسيا موني، كما فاز البنك أيضاً بجائزة "أفضل مؤسسة تدعم برامج المسؤولية الاجتماعية" من مجلة "إيميا فاينانس"، وهي الجائزة الأولى من نوعها على الإطلاق في العالم العربي.

للمزيد من المعلومات يرجى الاتصال بـ:

تميم القنطار / ليام تيرنر / إيمان أحمد

أصدقاء برسون - مارستيلر

هاتف: 971-4-3355969

فاكس: 971-4-3356080

T.AIKintar@asdaa.com / l.turner@asdaa.com / i.ahmed@asdaa.com

Last Transaction

Date	Time	Type	Station ID	Duration Digital Fax	Pages	Result
30 Apr	3:40PM	Fax Sent	043315148	1:39 N/A	7	OK

Note:

Image on Fax Send Report is set to Off

An image of page 1 will appear here for faxes that are sent as Scan and Fax.